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ZAPISNIK SASTANKA IZVRŠNOG ODBORA PODRUŽNICE HAC  

NEZAVISNOG CESTARSKOG SINDIKATA 
  

održanog u Ogulinu 13. veljače 2018. s početkom u 11.15 sati. 
 

Prisutni: I. Valerijev, V. Gazivoda, D. Franković, I. Markovina, M. Maruna, J. Hovorka, T. Dugi, 
D. Šakić, M. Borovčak, D. Hlavač, Ž. Skok, D. Svirčić, T. Petrović, I. Jadrijević, D. Dundić, G. 
Pintek, M. Andrašek, I. T. Gotovac, M. Barbir, M. Vrljić, G. Kokanović, I. Antunović, I. Škaro, D. 
P. Novoselec, N. Pendo, N. Hižman, K. Radić, J. Bićanić, Ž. Kovačić, T. Bajzek, M. Šalina, B. 
Katalinić, S. Hrvoj, Z. Ćavar, G. Kolar, M. Grčić, M. Mataija, M. Bukovac, N.Rakić, R. Ramić, B. 
Jolić, G. Jovančević, G. Zubčić, Ž. Čelić, V. Tolić, M. Žužul, J. Brbot, B. Radošević, M. Vuković, 
M. Jurić, J. Baričević, D. Bunoza, A. Kasunić. 
 
Ostali prisutni: Z. Lovrić, Z. Bobanović, Ž. Gržetić, S. Slapernik-Cipar, S. Kovačić, D. Kilih, I. Pintar, 
I. Muminović, Z. Vodopić, D. Daskal, M. Ivandić, M. Stanić. 
 
Zapisnik: M. Ivandić 
 
 
DNEVNI RED: 

1. Izvješće o radu 
2. Izbori za radničko vijeće 
3. Razno 

 
Umirovljenim sindikalnim povjerenicima Darku Kilihu, Dragutinu Daskalu, Ibrahimu 
Muminoviću, Stjepanu Kovačiću, Zdravku Bobanoviću, Zdravku Vodopiću i Željku Gržetiću na 
početku sastanka uručeni su prigodni darovi zahvale na dugogodišnjem sindikalnom radu.  
 
Ad 1. Izvješće o radu 

 

Ad 1.1. Izbor novih sindikalnih povjerenika i povjerenika radnika zaštite na radu 

Izabrani su novi sindikalni povjerenici u TJO Vrgorac (Marko Žužul) i TJO Zagvozd (Vladimir 

Tolić).  

 

Još uvijek traju izbori povjerenika radnika za zaštitu na radu. Iznimno je bitno da se ljude koji 

budu izabrani kao povjerenici zaštite na radu na terenu pritišće da rade što bolje – to je 

obaveza i sindikalnih povjerenika.  

 

Ad 1.2. Obilazak SkyTolla 

Detaljno izvješće iz obilaska SkyTolla poslano je na mailing listu. U Slovačkoj se radi o 700 km 

autocesta i brzih cesta koje se naplaćuju za osobna vozila i još oko 1000 od ukupno 3700 km 

državnih cesta koje se dodatno naplaćuju za teretna vozila iznad 3,5 t. Sustav naplate, kontrole 

naplate i prodajnu mrežu vode tri firme (SkyToll se bavi naplatom i kontrolom naplate za 



teretna vozila, državno poduzeće Slovačke autoceste naplatom i kontrolom naplate za osobna 

vozila, Udruga češko-slovačkih prijevoznika prodajom e-vinjeta i OBU uređaja za teretna vozila) 

i u tom je sustavu u operativi zaposleno ukupno oko 300 ljudi.  

 

Još nije odlučeno kako će se u Hrvatskoj naplaćivati teretni promet, kroz dvije godine će se o 

tome detaljnije raspravljati. Trebamo se unaprijed pripremati za promjene i usklađivati stručnu 

spremu radnika s potencijalnim potrebama.  

 

Ad 1.3. Kolektivni ugovor 

Sklopljen je novi četverogodišnji KU za HAC, u usporednoj tablici koja će biti poslana na listu 

vidljive su promjene koje su ispregovarane. Što se tiče koeficijenata, povećani su koeficijenti 

samo za radna mjesta u radioni, a šefovima grupa i odjela su se koeficijenti malo snizili zbog 

usklađivanja HAC-a i HAC-ONC-a. Princip je pritom, kao i uvijek, bio da se koeficijent poveća 

slabije plaćenim radnicima kojima bilo kakvo povećanje mnogo više znači od neznatnog 

smanjenja visoke plaće.  

 

Pregovaralo se u okolnostima pritiska Svjetske banke koja je tražila smanjenja, a iz procesa smo 

izašli s nizom povećanja prava i poboljšanja uvjeta rada (npr. povećanje uplate u 3. mirovinski 

stup, povećanje dara u naravi, povećanje iznosa koji se isplaćuje u slučaju smrti radnika i 

rođenja djeteta, povećanje za otežane uvjeta rada, pauza za primopredaju, dodatak za rad na 

naplati dok je radnik sam, samo izniman rad u međusmjeni itd.). 

 

Može li radnik dodatno uplaćivati u 3. mirovinski stup? Može, samo poticaj vrijedi do uplaćenog 

iznosa od 6.000 kn.  

 

Što se tiče problematike s plaćanjem blagdana, namjeravamo uložiti desetak probnih tužbi i 

vidjeti kako će proći s obzirom da postoje mišljenja ministarstva koja nam ne idu u prilog, ali i 

drukčija pravna tumačenja. 

 

Koliko iznosi uskrsnica i zašto iznos nije ekspliciran u KU? Uskrsnica iznosi 500 kn + 600 kn dara 

u naravi, a iznos nije ekspliciran jer ovisi o Pravilniku o porezu na dohodak koji varira i može se 

podići. Zbog toga je ugovoren najveći neoporezivi iznos. 

 

Na Sv. Roku pojedini vozači, između ostalog, rade i u radioni uz mehaničare, može li ih se 

nagraditi i vrednovati taj rad?  

Može im se napisati nalog, ali to je kompleksniji problem o kojem se može razgovarati pod 

točkom Razno. 

 

Vozače, ophodare i cestare smeta što u firmi moraju apsolutno sve raditi, pa i poslove za koje 

nije jasno zašto bi bili u njihovoj nadležnosti.  

 

Referenti za kontrolu prometa pokrenuli su inicijativu za promjenu naziva radnog mjesta. 

Sindikatu i poslodavcu uputili su prijedlog s potpisima operatera. Postavljen je upit zašto sindikat 

nije ništa oko toga poduzeo. Predsjednik podružnice izrazio je nezadovoljstvo načinom na koji je 

inicijativa provedena, jer sindikat nije bio uključen u sam proces. 

 

Vezano uz to, sve dosadašnje intervencije povjerenika u Katalog opisa poslova su uvažene, ali 

problem je što nije mnogo povjerenika dosad reagiralo, a svi bi trebali prekontrolirati što ondje 



piše jer o tome ovisi što će radnici na određenim radnim mjestima trebati raditi. U petak će biti 

sjednica radničkog vijeća, probajmo do tada proučiti materijale i prikupiti intervencije.  

 

Povjerenici iz naplate zahvaljuju Mijatu Staniću i Anđelku Kasuniću na uspješno izborenoj pauzi 

za primopredaju. Posebne zahvale idu Mladenu Grčiću i Nilu Maroviću na izračunima. 

 

Najavljena je skora izrada džepnog izdanja Kolektivnog ugovora za sve članove. 

 

Ad 2. Izbori za radničko vijeće 

U pripremi je sporazum s poslodavcem koji je upravo definiran. Radničko vijeće (RV) će 

prema sporazumu imati 15 članova tako da obuhvati dosadašnje članove radničkih vijeća 

HAC-a i HAC-ONC-a, a sporazum regulira i broj od 37 povjerenika radnika zaštite na radu. U 

petak će se na sjednici RV sadašnje RV raspustiti i raspisat će se novi izbori koje raspisuje 

Sindikat – radi se o proceduri kao za prve izbore za RV.  

 

Ad 2.1. Lista kandidata NCS-a 

Prema sporazumu NCS-a sa SRHCA, članova RV iz reda SRHCA u radničkom vijeću bit će troje. 

Dakle, članovi i zamjene članova u novom RV ostat će iste kao u dosadašnjim sastavima 

radničkih vijeća HAC-a i HAC-ONC-a s obzirom da dobro reprezentiraju sve pravce i segmente 

poslovanja unutar firme. Jedina razlika bit će zamjene članova koji su zamijenjeni zbog 

odlaska u mirovinu i kadrovskih promjena zbog kojih više ne mogu obnašati tu funkciju 

(Gordan Zubčić dolazi umjesto Zdravka Vodopića, a zamjena će biti potrebna za Tanju 

Bertović).  

 

Što se tiče paralelnih lista, ako do njih dođe, članovima treba jasno reći da će oni koji 

potpisom podrže neku drugu listu biti izbačeni iz sindikata. Članovi sindikata samim svojim 

članstvom imaju pravo sudjelovati u izbornim procesima i utjecati na rad sindikata, pa to što 

je lista sastavljena od ljudi koje su sami članovi birali za svoje sindikalne povjerenike ujedno 

znači da bi tu listu trebali i podržati. Potpisivanje za nesindikalnu listu utoliko predstavlja rad 

protiv vlastitog sindikata. 

 

Prijedlog liste kandidata za članove i zamjene članova RV: 

 



 
 

Otvorena je rasprava o listi kandidata.  

 

Zamjerka je da je na listi premalo žena, oko čega postoji slaganje. Predlaže se da se Dianu 

Šakić stavi na mjesto zamjene za Natašu Pendo.  

 

Prijedlog o uvrštenju Diane Šakić na listu kandidata u svojstvu zamjene članice Nataše Pendo 

jednoglasno je usvojen.  

 

Kao zamjena za Davora Bunozu predlaže se Božidar Glavak. 

 

Prijedlog o kandidiranju liste kandidata za članove i zamjene članova RV u gore navedenom 

sastavu usvojen je s 50 glasova za, 1 protiv i 2 suzdržana glasa.  

 

Ad 2.2. Izborni odbor i birački odbori 

Izborni odbor ima kontinuitet, dosad ga je vodio Ivica Valerijev. U HAC-u je proces izbora 

vodila Maja Pintar, tako da je prijedlog da u izbornom odboru uz njih dvoje sudjeluje i 

Zvonimir Lovrić. 

 

Prijedlog članova Izbornog odbora jednoglasno je usvojen. 

 

Izbori će se održati između ožujka i svibnja. Računa se da predsjednici i predsjednice biračkih 

odbora ostaju isti kao prošli put, osim na NP Sv. Helena, u TJO Bosiljevo, TJO Sisak, TJO 

Zagvozd i TJO Benkovac gdje su povjerenici otišli u mirovinu ili su uvršteni na listu kandidata. 

 

Ad 3. Razno 

Sad kad je organizacija narasla, morat ćemo pribjeći iznajmljivanju kombija koji skuplja ljude 
duž pravaca. Tko će ići s kim je podložno dogovoru unutar grupa, ideja je smanjiti putne 
troškove.  
 



Mole se povjerenici da informaciju o novim članovima (ime i prezime članice/člana) šalju na 
mail marina.ivandic@gmail.com radi izrade iskaznica na koje su vezani popusti. Pristupnice 
se i dalje šalju kolegici Svjetlani Slapernik-Cipar koja vodi evidenciju.  
 
Vezano uz popis članova, u idućem razdoblju ćemo u popis uvrstiti i mjesta rada kako bi 
postojao popis s cjelovitim informacijama za unutarnje potrebe. U tom procesu će trebati 
aktivno sudjelovanje svih kako bi popis bio što precizniji. 
 
Jesu li se spajanjem dvaju sindikata ujedinile i financije? Kase SRHCA i NCS-a funkcioniraju 
odvojeno, a član bilo koje ili obje kase može biti bilo koji član sindikata uz prethodno 
učlanjivanje. Pozajmice su ujedinjene. 
 
S kojim firmama postoje ugovori za popuste? Jadransko, Ergo, CIAK, Građa Solin, Gavella, u 
procesu su Pevec i Croatia osiguranje. Postoje problemi s isplatom troškova dopunskog 
zdravstvenog osiguranja za Croatia osiguranje. Napravit ćemo letak/obavijest o svim 
zaključenim ugovorima i pogodnostima. 
 
Otvoreno je pitanje rada vanjskih čistačica u firmi – moramo biti protiv outsourcinga jer se 
sve više čišćenja odvija preko drugih firmi, a te radnice rade za jako male plaće.  
Treba razlikovati dva slučaja – ako čistačice rade preko agencije, neka nam se jave jer imaju 
ista prava kao i čistačica zaposlena u HAC-u. Ali ako rade u firmi koja obavlja poslove 
čišćenja, a koja radi za HAC, onda su zaposlene u drugoj firmi. Problem je što još uvijek traje 
zabrana zapošljavanja iako postoje manjkovi, ali također još uvijek traje restrukturiranje i 
gleda se da će sva dostupna radna mjesta sutra možda biti potrebna ljudima koji su već 
zaposleni u firmi. 
 
Postavljeno je pitanje oko sudjelovanja sindikata u donošenju pravilnika.  
Općenito, u izradi novih pravilnika sudjeluje isključivo poslodavac, a radničko vijeće daje ili 
ne daje suglasnost na prijedlog poslodavca i nema većih posljedica po rezultat ukoliko RV 
odbije dati suglasnost. U tom je dijelu uloga RV savjetodavna, a odgovornost je poslodavca 
za to kako će neki pravilnik izgledati. Zakon o radu radnicima ne daje puno prostora u 
(su)odlučivanju, ali ponekad je dobro i samo reći da si protiv kako bi se to evidentiralo za 
buduće situacije.  
 
U planu je seminar za nove povjerenike radnika za zaštitu na radu koje se ohrabruje da budu 
angažirani na novoj dužnosti. 
 
Prijedlozi za isplatu solidarnih pomoći: 
Vjekoslav Japec – 2.500,00 kn 
Dejan Redžić – 2.500,00 kn 
Božena Romić – 2.500,00 kn 
Joško Rapić – 2.500,00 kn 
Siniša Zaradić – 2.500,00 kn 
 
Prijedlozi za isplatu solidarnih pomoći jednoglasno su prihvaćeni.  
 
Sastanak je završio u 14.50 sati. 
 

       


